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V pátek 22. dubna oslaví 65. narozeniny služebně nejstarší člen našeho šachového klubu Jirka
Obršlík
. Před časem jsem ho požádal, aby o sobě něco napsal, prohlédl archív fotografií a připojil
nějaké partie. Za nějakou dobu se mi Jirka ozval s tím, že fotky neschovává, většinu partiářů
vyhodil a v podstatě neví, co zajímavého by o sobě uvedl. Pozval jsem ho tedy na přátelské
posezení do mé kanceláře. Jak to dopadlo se můžete dočíst v celém článku.

      

Ahoj Jirko, nedávno jsem vzpomínal, jak se vlastně dlouho známe. Došel jsem k závěru, že já
jsem v klubu od roku 1975 a asi rok na to jsme po pátečním tréninku seděli na pivě v dnes již
neexistující restauraci "U Jordána" (tam i nezletilcům nalili) a ty jsi mi nabídnul tykání…

  

Tos mě tedy dostal, já jsem fakt v klubu nejdéle? No asi ano, a to jsem kromě vojny nikde jinde
nehrál a v době dnešních hostování jsem asi výjimkou.

  

Jak jsi vlastně začínal se šachem?

  

Po absolvování devítiletky jsem nastoupil na odborné učiliště do Západomoravských strojíren v
Třebíči, kde shodou okolností vedli šachových kroužek dva členové tehdejšího Spartaku a
protože mě šachy bavily a celkem mi to šlo, poměrně brzy mě přivedli do klubu, který měl tehdy
hrací místnost v hotelu Podlipný u vlakového nádraží. Tehdy tam hráli pánové Hurt, Hobza,
Kratochvíl, JUDr. Iša, MUDr. Krátký, Kopečný, Malý atd. Bohužel nikdo z nich už mezi námi
není.

  

Po vyučení jsem dostal povolávací rozkaz na vojnu a měl jsem štěstí, že to bylo do Žatce, kde
fungoval pod hlavičkou Dukly i šachový oddíl a měl jsem tak možnost hrát šachy i během vojny.
Na vojně jsem byl v letech 1965–1967 a dvakrát jsem se probojoval do polofinále Přeboru
armády . V
jednom z nich jsem se potkal například s jihlavským Jiřím Göthem, pozdějším silným KM. Na
vojně jsem taky začal s korespondenčním šachem
…
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  Vojín Jiří Obršlík hlásí příchod  Vím o Tobě, že jsi korespondečně hrál velmi dlouho a dobře.  V korespondečním šachu jsem hrál finále armády. Tabulku schovanou nemám, ale skončiljsem někde v polovině. Více úspěšný jsem byl až později, kdy jsem vyhrál Krajský přebortehdejšího Jihomoravského kraje. Přinesl jsem ti výstřižek z novin, kde o turnaji píše prof. Hosnedl, kterou následně zveřejnil.  V dalším ročníku Krajského přeboru jsem skončil na 2. místě a, ze kterého jsem našelvýslednou tabulku .  Černými  figurami jsem porazil Jaroslava Kamínka z Velké Bíteše. Ten bohužel v poměrněmladém věku zemřel, ale za Velkou Bíteš stále hraje jeho sestra, provdaná Grégrová.  Kamínek–Obršlík1. e4 Jf6 2. e5 Jd5 3. c4 Jb6 4. d4 d6 5. f4 dxe5 6. fxe5 Jc6 7. Se3 Sf5 8. Jc3 e6 9. Jf3 Se7 10.d5 exd5 11. cxd5 Jb4 12. Jd4 Sd7 13. e6 fxe6 14. dxe6 Sc6 15. Dg4 Sh4+ 16. g3 Sxh1 17.O-O-O Df6 18. gxh4 O-O 19. Sg5 Dxf1 20. Vxf1 Vxf1+ 21. Jd1 Jd3+ 22. Kd2 Jc4+ 23. Kc3 Jce524. De2 Ve1 25. Dc2 c5 26. Jf5 Sf3 27. Jfe3 b5 28. a3 a5 29. Kb3 b4 30. Ka2 c4 31. Dd2 Ve2 0–1  Pak jsem hrál za Třebíč soutěž družstev, ale s nástupem počítačů jsem korespondenční hryzanechal.  Ale vraťme se k praktickému šachu…  Po návratu z vojny jsem samozřejmě hrával za družstvo Spartak Třebíč a v jednotlivé klubovnía okresní přebory. Koncem 70. let jsem dokonce jednou Okresní přebor vyhrál a zúčastnil seKrajského přeboru v Jihlavě. Okresní přebory se tenkrát hrály např. na Peksově mlýně. Vzalijsme si týden volno a hráli šachy, volejbal, nohejbal. Dovedeš si to představit dneska? Vždyť seOkresní přebor ani nehraje.  Jiří, co považuješ za svůj nejlepší výsledek v praktickém šachu?  Nejspíše, když jsem se hrál 1. desku v Krajském přeboru družstev. Nedopadnul jsem nijakšpatně a vím, že jsem např. porazil Aloise Lanče, který tehdy hrál za Brno.  No tak ukaž partiář!  Ten už taky nemám, ale za to jsem ti přinesl zajímavou fotografii. Je ze zápasu protiMoravským Budějovicím, vepředu hraje Miroslav Hurt s Vilémem Strnadem, za nimi já seŠplíchalem a za mnou pak František Hobza s Janem Švarcem. Nezapomeň, že tehdy mělyMoravské Budějovice dvě silná družstva v KP II.  

  Derby s Moravskými Budějovicemi bývala na ostří nože  Tak jsme trochu zavzpomínali a co současnost?  V roce 2002 jsem měl velmi těžký pracovní úraz a nějakou dobu jsem šachy vůbec nemohl hrát.Nyní již několik let hraji za "D" družstvo v Krajské soutěži, ELO mám něco mezi 1750–1800bodů. Jsem sice v důchodu, ale PRASE. Že nevíš, co to je? No přece pracující senior! :) Užněkolik let ráno od 4.00 hodiny roznáším noviny a tím se udržuji v kondici. Stejně, jako jednomuklubu, jsem celý život věrný jedné manželce, máme dceru, syna a pět vnuků. Jsem spokojenýčlověk!  

  Spokojený muž Jirka Obršlík  Tak to rád slyším. Jirko díky za pěkné povídání! Přeji Ti pevné zdraví a ještě spoustu pěknýchpartií! Doufám, že neodmítneš skleničku Kentucky Jack na Tvé zdraví!  Doma jsem v Jirkových materiálech našel ještě velmi pěknou partii z Oblastního přeborudružstev, ze zápasu Znojmo "C" – Třebíč "C" z roku 1990. Určitě stojí za přehrání.  Obršlík–Beseda1. c4 e5 2. Jc3 Jf6 3. g3 Se7 4. Sg2 Jc6 5. e3 d6 6. d4 exd4 7. exd4 Sf5 8. Jge2 O-O 9. a3 a510. O-O Dd7 11. Jf4 Jd8 12. Jfd5 Vb8 13. Jxe7+ Dxe7 14. Ve1 Dd7 15. Sg5 Je6 16. Sxf6 gxf617. Jd5 Dd8 18. Df3 Jxd4 19. Df4 c5 20. Je7+ Kh8 21. Jxf5 Jc2 22. Dh6 Vg8 23. Ve8 1–0
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http://caissa-trebic.cz/ke-stazeni/category/8-dokumenty-2011.html?download=16%3A65-narozeniny-jiriho-obrslika-novinovy-clanek
http://caissa-trebic.cz/ke-stazeni/category/8-dokumenty-2011.html?download=17%3A65-narozeniny-jiriho-obrslika-tabulka

